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همایون اسعدیان با بیان اینکه جادوی 
سینما روی پرده تمام شدنی نیست، 
درباره افزایش سریال سازی سینمایی ها 
در شبکه نمایش خانگی گفت: این شبکه 
در مرحله آزمون و خطاست و جوی 
ایجاد شده که همه می خواهند در آنجا 
کار کنند، اما در همین شرایط نقاط 
ضعف و قوت به مرور مشخص می شود. او درباره اینکه با توجه 
به حضور پررنگ سینمایی ها در عرصه ساخت سریال شبکه 
نمایش خانگی چه پیش بینی ای می توان از وضعیت تولیدات 
سینمایی در یکی دو سال آینده داشت؟ بیان کرد: دراین باره 
شاید بهتر باشد کمی کلی تر قضیه را نگاه کنیم. به اعتقاد 
بنده در وضعیتی که کرونا برای ما رقم زده سرعت بروز بعضی 
حوادث که قطعا در ۱۰ سال آینده اتفاق می افتاد، تسریع پیدا 
کرد از جمله شبکه نمایش خانگی و پلتفرم ها که در همه جای 
دنیا وارد شده اند و کم کم بخشی از عرصه اکران را به خود 
اختصاص می دهند. این دو فرصت، چند سالی بود که در ایران 
شروع به کار کرده بودند  که البته حرکتشان بسیار ملایم و آرام 
بود و فکر می کنم ۱۰ سال آینده به وضعیت امروز می رسیدند، 
اما کرونا، خانه نشینی و تعطیلی سالن های سینما سرعت رشد 
این پلتفرم ها را بالا برد و آنها توانستند جای خود را باز کنند. 
او اضافه کرد: این رشد سرعت سبب شده مخاطب جدیدی را 
علاوه بر مخاطبان فرهنگی و علاقه مند به دیدن فیلم و سریال 
پیدا کنیم؛ مخاطبانی که شاید انجام یک سفر شهری برای 
رفتن به سینما را سخت می گرفتند ولی وقتی فیلمی در شبکه 
نمایش خانگی نشان داده می شود آن را می بینند و این یک 
اتفاق مثبت و خوشایند است. این کارگردان ادامه داد: نکته 
دیگری که باید به آن توجه کنیم این است که به دلیل تعطیلی 
سالن های سینما، حجم فیلم های پشت اکران روزبه روز بیشتر 
شده و طبیعتا تولید فیلم برای ما خطرناک و نگران کننده 
است، چون اگر الان بخواهم فیلمی را تولید کنم باید فکر کنم 
با این حجم فیلم منتظر، چه زمانی نوبت اکران به من می رسد! 
و برهمین اساس بازار کار دچار شرایط خطرناکی شده است. در 
این اوضاع راه افتادن تولید سریال های شبکه نمایش خانگی 
تعداد زیادی از بچه های سینما را مشغول به کار کرده که از این 
زاویه باید مثبت نگاه کرد وگرنه با شرایط بیکاری بسیار بدی 

مواجه می شدیم.
سینماجایگاهشراحفظمیکند

اسعدیان گفت:  نکته سوم هم نگرانی از رونق گرفتن شبکه 
نمایش خانگی به معنی تعطیلی سینماست که به باور من اصلا 
اینگونه نیست چون سینما تمام شدنی نیست. یادم می آید 
یک مقطعی عده ای فکر می کردند تلویزیون جای سینما را 
می گیرد، اما این اتفاق نیفتاد. بعدها که DVD آمد گفتند جای 
سینما را می گیرد ولی بازهم این اتفاق نیفتاد. البته الان قطعا 
نباید انتظار داشته باشیم سالن های سینما رونق پیدا کند، 
چون حال روحی مردم و شرایط اقتصادی آنها بد است و فشار 
و نگرانی از کرونا باعث می شود کمتر در فضای بسته حضور 
داشته باشند. اینکه فکر کنیم بعداز یکی دو ماه از بازگشایی، 
شرایط سابق برمی گردد تخیلی و رویایی است اما قطعا در 
درازمدت سینما جایگاه خود را حفظ می کند. حتما آدم های 
زیادی هستند که دوست دارند فیلم ها را در سالن سینما تماشا 
کنند، به خصوص اینکه سینمارفتن دیگر فقط یک فیلم دیدن 
نیست، معمولا به مجتمعی می رویم و در کافی شاپ وقت 
می گذرانیم و خرید می کنیم و بعد هم فیلم می بینیم و به خانه 
برمی گردیم. این پکیج جای خود را حفظ خواهد کرد و قطعا 
دوباره رونق می گیرد. وی یادآوری کرد: اتفاق مثبت دیگر این 
است که متوجه شدیم بسیاری از فیلم ها ظرفیت سالن های 
سینما را ندارند و چه بهتر که در شبکه خانگی به شکل آنلاین 
عرضه شوند تا مخاطبِ خود را پیدا کنند و برای اکران بهتر 
فیلم هایی که ظرفیت بیشتری در سالن های سینما دارند، جا 

باز شود.

نشست خبری سی وهشتمین جشنواره جهانی فیلم 
فجر به دبیری محمدمهدی عسگرپور همراه با پاسخ های 
صریح او با منتقدان برگزاری این رویداد برگزار شد. در 
ابتدای این نشست محمدمهدی عسگرپور با اشاره به 
اینکه شیوع کرونا باعث به وجودآمدن شرایط متفاوت 
در کسب وکار شده است، گفت: برگزاری جشنواره های 
سینمایی نیز به دلیل همین مساله با تغییرات بسیاری 
مواجه هستند. طی یکسال گذشته جشنواره های 
جهانی زیادی بودند که دستخوش تغییرات شدند 
و برخی برگزار و بعضی دیگر برگزار نشدند و بخشی 
نیز به صورت دوگانه و به صورت مجازی و فیزیکی 
برگزار شدند. فکر می کنم نبض سینمای جهان و اساسا 
جشنواره ها با همین چند جشنواره بزرگ می زند. وی 
ادامه داد: جشنواره جهانی فیلم فجر در واقع اولین 
رویداد سینمایی بود که با کرونا مواجه شد. وقتی کرونا 
شیوع پیدا کرد، بحث تعویق جشنواره مطرح شد که در 
مرحله اول قرار شد در خردادماه سال گذشته جشنواره 
برگزار شود اما در آن سال در همه جای دنیا برای 
برگزاری جشنواره های بین المللی مجوز صادر نشد و 
ما نیز در ادامه به این نتیجه رسیدیم که با یک بیماری 
ناشناخته مواجه شده ایم بنابراین اولین جشنواره ای 

بودیم که برگزاری رویدادمان را لغو کردیم.
برپاییجشنوارهدرنیمهاولخرداد

وی یادآور شد: در همین راستا به دنبال روش های 
مختلف از برگزاری جشنواره بودیم که یکی از این 
روش ها استفاده از پلتفرم های مختلف بود. در یکسال 
گذشته بسیاری از جشنواره های بین المللی برگزار 
شدند که برخی کاملا فیزیکی و برخی فیزیکی و مجازی 
و تعدادی نیز تنها به صورت مجازی برگزار شد. ما نیز 
با توجه به شرایط فعلی تصمیم گرفتیم که این دوره 
از جشنواره طبق تاریخ همیشگی یعنی نیمه اول 
خردادماه برگزار شود. عسگرپور درباره ویژگی های این 
دوره از جشنواره توضیح داد: انتخاب فیلم های جشنواره 
و کارهای دیگر در قالب دبیرخانه دائمی انجام می شود. 
چون انتخاب فیلم از کشورهای مختلف پارامتر یک 
مجهولی نیست و همه جشنواره ها در طول سال، جریان 
کلی رویدادها و جشنواره های دیگر را رصد می کنند. از 
حدود ۲ سال و اندی پیش به این طرف، همکاران ما نیز 
در ستاد جشنواره کار انتخاب فیلم را انجام می دادند 
اما برخی از فیلم هایی که برای سال گذشته انتخاب 
شده بود عملا دیگر غیرقابل استفاده بودند چون یا 
اکران شده بودند یا در جشنواره های دیگر حضور پیدا 
کردند، به همین دلیل سیکل دیگری را پیگیری کردیم 
و در قالب آن بیش از هزار فیلم رصد شد. وی متذکر 
شد: همچنین نمایش فیلم های کلاسیک مرمت شده 
جزو بخش های مورد توجه جشنواره جهانی بود که با 
همکاری فیلم خانه ملی انجام می شود و امسال ۱۰ فیلم 
خارجی و ۴ فیلم ایرانی را مرمت کرده ایم که در جشنواره 
جهانی نمایش داده می شود. در بخش سینمای ژانر هم 
که روی فیلم هایی در ژانرهای خاص تمرکز می کند، ۵ 
فیلم خارجی و یک فیلم ایرانی خواهیم داشت. موضوع 
کارگاه ها نیز شامل حوزه کارگردانی، موسیقی فیلم و 
تدوین می شود. همچنین محل برگزاری جشنواره نیز 
پردیس سینمایی چارسو، بدون برگزاری بازار و به صورت 
غیرفیزیکال خواهد بود. در محوطه پردیس چارسو نیز 
نمایشگاه پوسترهای سینمای ایران و پوستر فیلم هایی 

که در کشور کوبا به نمایش در آمده اند، برگزار می شود.
بازارجشنوارهمجازیشد

عسگرپور افزود: مهمترین تصمیم برای جشنواره 
امسال در بخش بازار بود، چون جشنواره جهانی فجر در 
منطقه جزو معدود محل هایی است که بقیه می توانند از 
آن استفاده کنند. مهمترین تصمیم ما این بود که این 
بخش به شکل مجازی در یک پلتفرم امن برگزار شود. 
بازار فیلم کن از پلتفرم »سیناندو« استفاده کرده است 
و برخی مشکلات آن در این مسیر برطرف شده و الان 
به یک پلتفرم امن تبدیل شده است به همین دلیل ما 
نیز با آن قرارداد بسته ایم. برای این بخش ۶۰ پکیج را در 
نظر گرفته ایم و ۴۰۰ ظرفیت استفاده کننده هم خواهد 
داشت. نحوه استفاده از این پلتفرم کاملا تخصصی است 
و مخاطبان عادی نمی توانند به آن ورود کنند. دبیر 
جشنواره جهانی فیلم فجر ادامه داد: یکی از موضوعاتی 
که امسال به دلیل شرایط کرونا قرار است، اتفاق بیفتد، 
استفاده از سالن های روباز است. پردیس چارسو در طبقه 
بالای خود یک سالن روباز را ایجاد می کند و همچنین 
در سینماکانون نیز یک سالن روباز وجود دارد که از آن 
استفاده می شود و فیلم های جشنواره در این سالن ها 
نمایش داده می شوند. عسگرپور در پاسخ به پرسشی 
مبنی بر اینکه از سال ۹۹ تا امروز برخی از مدیران 
سینمایی تاکید به برگزاری فیزیکی جشنواره های 
فیلم در کشور دارند، درحالی است که جشنواره های 
معتبر جهانی به صورت آنلاین برگزار می شود، گفت: 
در مورد جشنواره هایی که کاملا برگزار نمی شود باید 
بگویم اطلاعات شما در این زمینه کامل نیست، من 
فهرستی از جشنواره هایی دارم که قرار است برگزار شود 
و یا برگزار می شود که اکثر این جشنواره ها به صورت 
مجازی و فیزیکی خواهند بود. باید دید در کشورهایی 
که جشنواره ها به صورت فیزیکی و یا دوگانه برگزار شده، 
معترضانی هم داشته است یا خیر. این درخواست را دارم 

که اگر در این مورد حرفی است با آمار صحبت کنید.
بودجهجشنوارهبهاندازهنیمفیلماست

وی عنوان کرد: یکی از مشکلات تاریخی ما این 
است که اکوسیستم آن موضوع را متوجه نمی شویم. 
زمانی که می گوییم سینما چیست، برخی می گویند 
تولید، برخی تولید و عرضه و برخی می گویند خود 

سینما و هرکسی به دید خود این مساله را نگاه می کند، 
اکوسیستم سینما از نظر من این است که جشنواره ها 
برای چه چیز شکل گرفته است؟ برخی از رسانه های زرد 
معتقدند جشنواره ها یک مهمانی است، اما اکوسیستم 
یک جشنواره موارد مختلفی را در برمی گیرد. شما 
می گویید کرونا به سینما آسیب جدی زده است و 
من این را قبول دارم اما در همین شرایط چند فیلم 
سینمایی تولید شده است که یکی از راه های نمایش 
فیلم ها جشنواره های سینمایی هستند. ردیف بودجه 
سال گذشته جشنواره یک ونیم میلیارد تومان در نظر 
گرفته شده بود که ما نیز تصمیم گرفتیم جلوی برخی 
از هزینه ها را بگیریم. امیدواریم بتوانیم این دوره از 
جشنواره را با بودجه نیم فیلم برگزار کنیم. عسگرپور 
درباره تغییری که در بودجه جشنواره با توجه به شرایط 
کرونا به وجود آمده است، توضیح داد: جریانی در طول 
چند سال گذشته در زمینه شفاف سازی بودجه رخ داده 
که اتفاق خوبی است و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
در این شفاف سازی رتبه اول را پیدا کرده است. گاهی 
بودجه یک جشنواره به اندازه تولید یک فیلم بلند است 
که کل بودجه جشنواره جهانی در زمانی که برگزار 
می شد تقریبا معادل بودجه یک و نیم تا دو فیلم متعارف 
بود اما در حال حاضر بودجه جشنواره جهانی با توجه 
به شرایط فعلی به اندازه بودجه نیم فیلم است که در 
نهایت بنیاد فارابی این بودجه ها را مشخص خواهد کرد. 
ردیف بودجه سال گذشته جشنواره یک و نیم میلیارد 
تومان در نظر گرفته شده بود که ما نیز تصمیم گرفتیم 
جلوی برخی از هزینه ها را بگیریم. امیدواریم بتوانیم 
این دوره از جشنواره را با بودجه نیم فیلم برگزار کنیم. 
وی در بخش دیگری از صحبت های خود تاکید کرد: 
جشنواره جهانی سکوی خوبی برای معرفی فیملسازان 
جوان ایرانی به خصوص در بخش رقابتی و بازار است 
و خوشبختانه ما جزو کشورهایی هستیم که هرسال 
فیلمسازان جوان در آن فیلم جدید می سازند که مشابه 
آن بسیار کم است. حتی در کشورهای اروپایی چنین 
فضایی وجود ندارد به گونه ای که برخی از فیلمسازان 
اروپایی سینمای ایران را »بهشت فیلمسازان اول« 
دانسته اند، در همین راستا در این دوره از جشنواره 
نیز شاهد حضور فیلمسازان جوان ایرانی هستیم. وی 
درباره امکان حضور فیلم »قهرمان« اصغر فرهادی در 
این دوره از جشنواره گفت: اگر اجازه دهید اطلاعات 
فیلم ها طی چند روز آینده اعلام می شود. درحال حاضر 
مشغول مذاکره با برخی از صاحبان فیلم ها هستیم البته 
متاسفانه تجربه نشان داده است که اعلام این اخبار در 
بود و نبود فیلم های مورد نظر تاثیر می گذارد، به عنوان 
مثال ما نام فیلم یک کارگردان معروف خارجی را اعلام 
می کنیم که در جشنواره حضور دارد، بعد تعدادی از 
ایرانیان چه در داخل و چه در خارج از کشور به صفحه 
مجازی آن هنرمند مراجعه می کنند و به او می گویند با 
ایران همکاری نکند که این اتفاق یک پدیده است که 
دلایل مختلفی دارد. این سینماگر یادآور شد: واقعیت 
این است که گاهی ما قدر و اندازه خود را بی مقدار 
می بینیم، به عنوان عضو فیاپف و دبیر جشنواره می گویم 
که جشنواره جهانی فیلم فجر جزو بهترین جشنواره ها 
ارزیابی شده است و ما از بسیاری از جشنواره های 
جهان جلوتر هستیم اما عادت داریم که مرغ همسایه 
را غاز بدانیم. بسیاری از دوستان که جشنواره را نقد 
می کنند، هیچکدام جشنواره های جهانی خارج از 
کشور را ندیده اند و من خوشحال می شوم کسانی که 
جشنواره های خارجی را دیده اند هم در این زمینه نظر 

دهند. موقعیت جشنواره جهانی فیلم فجر 
در منطقه منحصربه فرد است و بسیاری 
از کشورهای حاشیه ای از بازار سینمای 
ایران برای حضور در جشنواره های دیگر 
استفاده می کنند که این مساله بسیار 
مهمی است. دبیر جشنواره جهانی فیلم 
فجر ادامه داد: گاهی به من می گفتند که 
این جشنواره و بازار آن چقدر خروجی 
داشته است در حالی که این سوال ها واقعا 
طنز است. انتشار آمار بازار چندان مجاز 
نیست، گاهی برخی به بازار جشنواره سر 
می زنند و می گویند هیچ خریدوفروشی 
صورت نمی گیرد اما مساله این است که 
حضور در یک بازار فیلم، قرار و برگزاری 
جلسات ممکن است ۲ سال بعد منجر به 
ایجاد یک تولید مشترک شود. وی متذکر 
شد: به شکل طبیعی هر جشنواره ای با 
توجه به سیاست های خود، فیلم انتخاب 
می کند، معلوم است که محدودیت های 
ما در بسیاری از موضوعات چه چیز است و 
این مساله را بسیاری از کشورها می دانند. 
بنابراین تاجایی که امکان دارد فیلم هایی 
را انتخاب می کنیم که شرایط خاصی را 
داشته باشند که همین مساله کار را سخت 
می کند. البته گاهی شده است به فیلمی 
بربخوریم که تنها یک اصلاح کوچک نیاز 
داشته باشد که این موارد را با صاحب 
فیلم مطرح می کنیم تا اگر مایل بود این 
اصلاحات انجام شود و اگر مایل نبود 
فیلم به چرخه جشنواره وارد نمی شود. 
عسگرپور درباره برگزاری بزرگداشت 
هنرمندان در این دوره جشنواره توضیح 
داد: امسال هیچ بزرگداشت و نکوداشتی 
نخواهیم داشت چرا که برگزاری این 
مراسم ها باید فیزیکی باشند پس به دلیل 

کرونا بخش هایی از این دست که نیاز به برگزاری فیزیکی 
دارند، حذف شدند. وی ادامه داد: همه ما در دوره سختی 
به سر می بریم و باید به یکدیگر در جهت روحیه دادن 
کمک کنیم. واقعیت این است که زمینه افسردگی در 
همه جای دنیا بالا رفته است. در بسیاری از کشورها 
اعلام شده است که تولید دچار مشکل شده اما در ایران 
این مشکل را نداریم. به دلیل محدودیت های موجود 
افسردگی در جامعه به وجود آمده است اما امیدوارم 
شرایطی را فراهم کنیم تا اتفاقات خوبی رقم بخورد. البته 
این را شنیدم که حضور در جشنواره ها تاثیر چندانی 
در شیوع کرونا نداشته است. این کارگردان سینما در 
بخش دیگری از صحبت هایش درباره حضور خریداران 
قدیمی در بخش بازار گفت: زمانی که خریدارانی تاکید 
دارند چند سال در یک بازار حضور داشته باشند یعنی 
از آن بازار جواب گرفته اند، ضمن اینکه بسیاری از 
حاضران با هزینه شخصی در بازارهای فیلم جشنواره 
حضور داشتند. همچنین در این دوره از جشنواره در 
قالب کارگاه های آموزشی ارتباط با سینماگران خارجی 
را به صورت مجازی خواهیم داشت. وی درباره ظرفیت 
سالن های سینمایی و گروه هایی که می توانند در این 
جشنواره حضور داشته باشند، توضیح داد: درباره 
ظرفیت سالن های سینمایی در حال حاضر نمی شود، 
صحبت کرد چرا که همه چیز بستگی به پروتکل های 
بهداشتی دارد، مخاطبان نیز با حضور در باشگاه هواداران 
می توانند سهمیه حضور داشته باشند و بخشی از بلیت ها 
نیز به صورت آنلاین فروخته می شود. عسگرپور درباره 
کمک جشنواره جهانی به مناطق محروم مانند دیگر 
رویدادهای سینمایی یکسال گذشته، توضیح داد: بودجه 
ما همان طور که عرض کردم به اندازه نیم فیلم است و 
امیدواریم که در همین محدوده جشنواره را برگزار 
کنیم. ما نه تهیه کننده ای هستیم که ده یازده فیلم 
داشته باشیم نه چیز بیشتری! پس در محدوده همان 
بودجه نیم فیلم جشنواره را برگزار می کنیم و تجربه 
خوبی است که بتوان در همین محدوده جشنواره ای 
برگزار شود که نیمی از آن هم مجازی باشد. این تجربه 
ناخواسته، شاید باعث شود که بعضی از جشنواره ها 
بخواهند بعضی از بخش هایشان را مجازی برگزار کنند.

انتخابفیلمهاییبامضامینهویتملی
وی افزود: امسال محدودیت هایی وجود دارد، این را 
می دانم که یکی از رویکردهای جشنواره گفت وگوها و 
حضور فیزیکی است اما نه ما بلکه بسیاری از جشنواره های 
خارجی نیز این وضعیت را داشته اند البته در وروک شاپ ها 
و بازارها به صورت آنلاین این اتفاق رخ می دهد. درحال 
حاضر بسیاری از هنرمندان ما با دیگر هنرمندان در خارج 
از کشور در ارتباط هستند اما این مساله هم وجود دارد 
که در یک زمان مشخص با تعدادی از استفاده کنندگان 
حرفه ای جشنواره به صورت مستقیم مرتبط می شوند که 
این ارتباط از طریق پلتفرم هایی که در نظر گرفته شده 
انجام می شود. وی در پایان صحبت هایش در پاسخ به 
رویکرد انتخاب فیلم ها در این دوره از جشنواره بیان 
کرد: ما از موجودی مان در سینمای ایران برای جشنواره 
انتخاب می کنیم، بنابراین از ظرف موجود سینمای ایران 
برای انتخاب آثار بهره بردیم. از جمله پارامترهایی که 
دوستان برای انتخاب آثار مورد توجه قرار دادند، این است 
که فیلم ها قابل رقابت با مشابه خارجی خود از جهات 
مختلف باشند. البته پارامترهای اضافه تر هم داشتیم که از 
آن جمله معرفی فیلم و فیلمساز جدید بوده است. از جهت 
مضامین نیز به سمت مضامینی می رویم که بیشتر هویت 

ملی ما در آن دیده شود.

منصوراوجی
درگذشت

شــاعر  اوجــی،  منصــور 
پیشکسوت شامگاه شنبه ۱۸ 
منزل  در   ۱۴۰۰ اردیبهشت 
خــود در شیــراز درگذشت. 
اوجــی آذر ۱۳۱۶ در شیراز 
متــولد شــده بود . »از وطن: 
۱۶۲ شعـر در ستـایش شیراز«، 
»بــاغ و جهــان مــردگان«، 
برای  »حرفی  »حیرانی ها«، 
گــفتن«، »دفتر گمــشده«، 
»باغ شب«، »خواب درخت 
»شهر  زمیــن«،  تنهــایی  و 
خسته«، »این ســوسن است 
که می خواند«، »مـرغ سحر«، 
»صدای همیشه«، »شعرهایی 
به کوتاهی عمر«، »حالی است 
مرا«، »دفتر میوه ها«، »کتاب 
»و  شاعری  »دفتر  کلمات«، 
»کوتاه مثل آه« از جمله مجموعه 
اشعار منتشر شده اوجی است. 
همچنین کتاب »یکصد و ده نامه 
از دو سیمین: نامــه های سیمین 
دانشور و سیمین بهبهانی به 
منصور اوجی« نیز از این شاعر 

مطرح منتشر شده است.

بازیگر »نفس بکش زمین« گفت: پیشنهاد بازی 
در نقش محیط بان را در این مجموعه نمایشی 
پذیرفتم چراکه این نقش پرُ از احساس و برایش 
جدید بود. محمدرضا  شهبانی نوری بازیگر سینما 
و تلویزیون که به تازگی در مجموعه نمایشی 
»نفس بکش زمین« به کارگردانی احسان سید 
جوادی ایفای نقش کرده است، درباره چگونگی 
ورود به عرصه بازیگری در اظهارکرد: اولین فیلمی 
که در آن حضور داشتم »شهردارمدرسه« به 
کارگردانی باقر خسروی نام داشت و بعداز آن 
در ســریال »فکرپلید« به کارگردانی محسن 
شاه محمدی نقش نوجوانی دانیال حکیمی را 
بازی کردم. سومین کاری که در آن حضور داشتم 
نیز فیلم سینمایی »درخت گلابیِ« داریوش 
مهرجویی بود. وی ادامه داد: من در دوران نوجوانی 
در بیشتر کارها به عنوان نقش اول حضور داشتم 
و در آن دوران اتفاقات خوبی برایم رخ داد. بعداز 
سینمایی »درخت گلابی« در پروژه »عشق طاهر« 
به کارگردانی محمدعلی نجفی حضور پیدا و بسیار 
تلاش کردم تفاوت در بازیگری را پیاده کنم چیزی 
که کشور ما در آن دچار مشکل است. بازیگر 
»درخت گلابی« تاکید کرد: در حقیقت من از 
حسین طلایی معلم مدرسه ای که در آنجا تحصیل 
می کردم، الفبای بازیگری را یاد گرفتم و ایشان 
من را به پروژه »شهردارمدرسه« معرفی کرد. 
شهبانی نوری با اشاره به اینکه در همه دنیا بازیگران 
نوجوان پسر به یک سنی می رسند که دیگر 
مشخص نیست جوان هستند نا نوجوان، اظهارکرد: 
برای بازیگران نوجوان پسر یک بی هویتی خاصی 
به وجود می آید و ممکن است فیلم های خاصی 
به این سن از بازیگران پسر نیاز داشته باشند. 
بر همین اساس برخی از دوستان مانند وحید 
شیخ زاده، مهدی باقربیگی، شاهد احمدلو، حامد 
کلاهداری و...در این دوران وارد فضای دیگری 
شدند اما من تلاش کردم این مرز را بشکنم. وی 
افزود: من نزدیک ۲ تا سه سال به دلایل مختلف 
افسردگی گرفتم و کار نکردم اما با کمک خانواده 
بلند شدم و به تحصیل در این زمینه ادامه دادم. پس 
از این چندین فیلم کوتاه ساختم و در چند اثر نیز 
به عنوان بازیگر حضور پیدا کردم اما امیدوارم حضور 

پرُرنگتری در عرصه بازیگری داشته باشم. 
همهوابستهبهحسابوکتابشدهاند

بازیگر »شهردارمدرسه« در پاسخ به این پرسش 
که چگونه به مجموعه نمایشی »نفس بکش زمین« 
پیوست، خاطرنشان کرد: من و احسان سیدجوادی 
کارگردان این مجموعه نمایشی از دوستان قدیمی 
هم بودیم تا اینکه برای بازی در نقش علی نوروزی 
که یکی از محیط بانان بود احسان سیدجوادی با 
من تماس گرفت و من قبول کردم. بدین شکل 
همکاری ما در پروژ »نفس بکش زمین« شکل 
گرفت. شهبانی نوری ادامه داد: پیشنهاد بازی 
در نقش محیط بان را در این مجموعه نمایشی 
پذیرفتم چراکه همیشه تلاش کردم برخلاف 
جریان بازار نقش هایم را انتخاب کنم. همچنین در 
حال حاضر فکر می کنم احساس در زندگی از بین 
رفته است و همه وابسته به حساب و کتاب شده اند 
اما این نقش پرُ از احساس و برای من جدید بود. وی 
با بیان اینکه حفاظت از محیط زیست باید همیشه 
دغدغه افراد باشد و برای آن بکوشند، عنوان کرد: 
باید فرهنگسازی درباره حفظ محیط زیست در 
رسانه ها جدی گرفته شود چراکه کارکرد رسانه 
آموزش است و خاصیت آگاهی بخشی و هنری دارد. 
بازیگر »نفس بکش زمین« با گلایه از زمان پخش 
این مجموعه نمایشی تاکید کرد: من از زمان نامنظم 
پخش این مجموعه نمایشی اصلا راضی نبودم چه 
بسا اینکه برای »نفس بکش زمین« بازپخشی نیز در 
نظر گرفته نشده بود. شهبانی نوری در پایان درباره 
آخرین فعالیت های خود گفت: در حال حاضر یک 
فیلمنامه در دانشگاه صداوسیما تصویب شده است 
که اگر خدا بخواهد با حمایت دوستان این فیلم را 
بسازم. موضوع این فیلم درباره امام رضا)ع( است و 

در زمان امروز می گذرد.

»بیقراری«
عباسغزالیدرهند

فیلم کوتاه »بی قراری« به 
کارگــردانی عبــاس غزالی در 
اولین حضور بین المللی خود، 
راهی یک جشنــواره هندی 
شد. فیلم کوتــاه »بی قراری« 
به نویسندگــی و کارگــردانی 
عبــاس غزالی و تهیه کنندگی 
زهرا کریمی، در اولین حضور 
بین المللی خود، نامزد بهترین 
 فیلم کوتاه فستیوال سالانه

 shortfundly summer 
 film festival ۲۰۲۱
هنــدوستــان شــد. ایــن 
جــشنــواره تــابــســتان 
هر سـال بــرگــزار می شود. 
عبــاس غزالی پیش از این با 
فیلــم کوتاه »لبخندماسک« 
در جــشنواره های بین المللی 
مختلفــی حضور داشت و این 
بار با فیلــم کوتاه »بی قراری« 
که پخــش بین المللی آن بر 
عهده خـانه پخش فیلم فرست 
اسکرین، به مدیریت سولماز 
اعتماد است، خود را محک 

خواهد زد. 

خبــر

تهیه کننده »روزهای آبی«، با اعلام 
اینکه تصویربرداری این مجموعه تا چند 
روز آینده به پایان می رسد، می گوید: 
بزرگترین نگرانی شان حفظ سلامتی 
اکبر عبدی به عنوان بازیگر اصلی سریال 
بوده که با وجود کسالت در این سریال 
بازی کرده است. پرویز امیری درباره 
دغدغه های سریال سازی در دوران کرونا و لزوم حفظ سلامتی 
بازیگران پیشکسوت اظهارکرد: تلاش کردیم تمهیداتی را 
که کارهای دیگر در نظر می گیرند، ما هم داشته باشیم. تمام 
پروتکل ها و شرایط لازم برای بررسی وضعیت سلامتی عوامل 
و بازیگران را رعایت می کردیم. شرایط سختی بود؛ به ویژه 
در مورد آقای عبدی که مریض احوال هم بودند و سر صحنه 
تشریف می آوردند، نگرانی برایشان بیشتر بود. ایشان در دورانی 
که ما کار می کردیم، به کرونا هم مبتلا شدند؛ البته نه سر کار ما 
بلکه وقتی در تهران بودند کرونا گرفتند و یک ماه بستری بودند 
و بعد از بهبودی به کار بازگشتند. این تهیه کننده افزود: همه ما 
به شکلی با کرونا درگیر شده ایم. نمی شد آنتن را تعطیل کرد 
و سریال سازی نکرد. بالاخره مخاطب تنها پناهش تلویزیون 
است؛ من، همکارانم  و مسئولان سازمان ناچار بودیم که خوراک 
تلویزیون را تامین کنیم. به ناچار در این شرایط کار کردیم. 
شرایط سختی بود. او درباره مراقبت های پیشگیرانه از کرونا 
تصریح کرد: هر کدام از گروه که کوچکترین علائمی داشتند 
بلافاصله به درمانگاهی که با آن صحبت کرده بودیم می رفتند، 
تست می دادند و به شرط تست منفی سر صحنه حضور پیدا 
می کردند؛ حتی آقای اکبر عبدی که بازیگر اصلی سریال ما 
و بازیگر بزرگی هستند هم ما بعد از تست منفی با ایشان کار 
کردیم. امیری در پایان با بیان اینکه تصویربرداری سریال 
»روزهای آبی« بیش از شش ماه زمان برده و برای پخش در 
قالب ۲۶ قسمت تولید شده است، گفت: کرونا چند باری کار ما 
را تعطیل کرد ولی  تا اینجای کار به خیر گذشته و اتفاقی نیفتاده 
است. ان شاءا... که این چند روز باقی مانده هم به سلامتی بگذرد.

تهیهکنندهسریال»روزهایآبی«:

نگران سلامتی اکبر عبدی بودیم

همایوناسعدیان:

سینما تمام شدنی نیست

محمدرضاشهبانینوری:
 خلاف جریان بازار نقش هایم 

را انتخاب می کنم

 بودجه مان نصف 
یک فیلم است

پاسخهای»محمدمهدیعسگرپور«بهمنتقدانفجرجهانی


